
 

Akademický senát 

Akademický senát 
Akademika Heyrovského 1203/8, 500 05 Hradec Králové 

tel. (+420) 495 067 111 

e-mail: as.vedeni@faf.cuni.cz 

www.faf.cuni.cz/as 

Zápis z 34. zasedání Akademického senátu 
č. j.  UKFaF/598714/2023 

konaného dne 20. 12. 2023 od 14:00 hodin v zasedací místnosti děkanátu 

Přítomni: dr. Bárta Pavel, doc. Boušová Iva, Čech Petr, Čech Stanislav, doc. Červený Lukáš, 
Mgr. Gazárková Taťána, Hanusová Anna, Horny Matyáš, dr. Hošťálková Anna (do 15:50), dr.  
Jančálková Pavla (do 16:37), Janovcová Hana, Mgr. Kerda Marek, doc. Krátký Martin, dr. 
Kudláčková Zděnka (od 14:16), dr. Macháček Miloslav, doc. Malý Josef, doc. Sklenářová 
Hana, prof. Šatínský Dalibor, doc. Vraníková Barbora 
 
Vedení fakulty: doc. Roh Jaroslav, prof. Šimůnek Tomáš, doc. Kučera Radim, prof. Nachtigal 
Petr (do 16:49), prof. Nováková Lucie, prof. Štaud František (do 15:52), prof. Zimčík Petr (do 
16:35), Ing. Vlčková Lenka  
 
Hosté: dr. Částek Michal (do 16:03), Mgr. Hrdinová Iva (do 16:00), Mgr. Mašková Eliška 
(připojena online), Mgr. Matějka Lukáš (do 16:20), Ing. Navrátilová Lucie (do 16:21) 
 
Sekretářka Akademického senátu: Dvořáková Ivana 
 
Omluveni: dr. Jirkovský Eduard, dr. Kastner Petr, Khatibi Seyedmohammad, doc. Siatka 
Tomáš, Bc. Straková Jana, dr. Vokřál Ivan 
 
 
Navržený program: 

1. Zahájení 

2. Schválení programu 

3. Vystoupení vedení FaF UK 

4. Informace o financování stavby Mephared 2 a jeho výhledu 

5. Převod peněz z fondu provozních prostředků do FRIM 

6. Přiznání stipendií za vynikající výsledky, dosažené v akademickém roce 2022/2023, 

k vyplacení v akademickém roce 2023/2024 

7. Informace z AS UK a komisí AS UK 

8. Různé 

 

 



1. Zahájení 

Předseda Akademického senátu FaF UK doc. Krátký ve 14:04 zahájil 34. zasedání senátu. Na 
úvod přivítal senátory, vedení fakulty a hosty zasedání.  
 
Senát se sešel v usnášeníschopném počtu. Jako skrutátoři pro zasedání byli určeni Petr Čech 
a Hana Janovcová, zápis provedla Ivana Dvořáková. 
 
 
2. Schválení programu 

S navrženým programem 34. zasedání AS byli senátoři seznámeni dopředu. Ze strany 
senátorů nebyly k programu vzneseny žádné připomínky ani navržena změna pořadí bodů, 
a proto předseda AS FaF UK vyzval senátory k hlasování o jeho schválení. 
 
Hlasování: 18-0-0 (pro-proti-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK schválil program 34. zasedání. 
 
 
3. Vystoupení vedení FaF UK 

Doc. Roh /děkan fakulty/: 

• Mephared 2 – dne 15. 2. 2024 od 11:00 se uskuteční slavnostní poklepání základního 

kamene za přítomnosti předsedy vlády ČR, který by se následně měl zúčastnit debaty 

se studenty. 

• Nový studijní bakalářský program Léčivé rostliny a nutraceutika by mohl být 

způsobilý získat podporu v rámci výzvy Green Deal Národního plánu obnovy.  

• Projednává se návrh nového vnitřního mzdového předpisu UK s účinností od 1. 9. 

2024. Na základě požadavku Ministerstva práce, školství a tělovýchovy dojde ke 

stanovení konkrétních hodnot mzdových tarifů místo současných rozmezí tarifů pro 

jednotlivé mzdové třídy napříč univerzitou. MŠMT pak přispěje univerzitám na 

platovou kohezi. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy.  

 

Prof. Šimůnek /Vnitřní záležitosti, projektová činnost a strategický rozvoj fakulty/: 

• Green Deal: 

o Je třeba zahájit přípravu, ačkoli v tuto chvíli ještě nemáme k dispozici 

metodiku k výzvě. Termín pro odeslání podkladů rektorátu je 3. 1. 2024. 

Celková alokace prostředků na UK bude cca 20 mil. Kč. 

o V realizaci budou tři klíčové aktivity: Tvorba nových studijních programů, 

Tvorba nových/inovovaných předmětů a Tvorba programů CŽV (nové kurzy 

celoživotního vzdělávání a interaktivní encyklopedie léčivých rostlin 

propojená se ZLR). 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Prof. Šatínský se dotázal na bližší pokyny k přípravě podkladů pro výzvu Green Deal.  



Prof. Šimůnek odpověděl, že zájemci mohou potvrdit svou účast do dnešních 18:00, poté 

obdrží konkrétní instrukce. Potvrdil, že čas na přípravu je velmi omezený z důvodu blížících 

se termínů výzvy, ale aktivity bude možné financovat i zpětně od 1. 1. 2024. 

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy.  

 

Doc. Kučera /Studijní záležitosti – Farmacie/:  

• Ve spolupráci se Studentskou komorou AS FaF UK a ambasadory se uskutečnila 

informační schůzka se studenty prvních ročníků, ohlasy byly kladné.  

• Kolegium děkana schválilo podmínky mimořádného stipendia v případech zvláštního 

zřetele hodných a stipendia za sportovní výsledky dosažené v roce 2023. Žádost je 

třeba podat do 26. 1. 2024 na studijní, resp. vědecké oddělení.  

• Oddělení informačních systémů vypracovalo soupis hodnocení výuky studujícími. 

Komentáře budou předány Studijní komisi AS FaF UK.  

• Rektorát UK připravuje aktualizaci všech vnitřních předpisů vč. studijního 

a zkušebního řádu v návaznosti na novelu zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých 

školách. V návaznosti proběhne i aktualizace vnitřních předpisů fakulty.  

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Doc. Vraníková se dotázala, zda již byl stanoven termín školení týkajícího se výukových cílů 

s prof. Tonarem. 

Doc. Kučera odpověděl, že se školení bude konat ve dvou termínech, a to 12. 1. 2024 a 9. 2. 

2024. 

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy.  

 

Prof. Nachtigal: Studijní záležitosti /Anglická výuka, laboratorní diagnostika ve 
zdravotnictví/: 

• Uskutečnilo se setkání se studenty 3. ročníků studijního programu Pharmacy. 

Studenti byli mj. poučeni o systému fungování státních zkoušek. 

• Uskutečnilo se rovněž setkání se studenty 1. ročníků týkající se organizace studia. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy.  

 

Prof. Štaud /Vědecká činnost/:     

• Vyhlášená mimořádná stipendia v případech zvláštního zřetele hodných lze přiznat 

studentům pregraduálních i postgraduálních studijních programů. Žádost může 

podat student/ka osobně, nebo může být navržen/a jiným členem akademické obce.  

• Výsledky hodnocení studia doktorandy v akademickém roce 2022/2023. Podobně 

jako v minulých letech nejhorší hodnocení získal systém (nikoli výše) jednotného 

stipendia bez ohledu na ročník studia. Nejlépe studenti hodnotili kvalitu podpory 

poskytované pracovníky vědeckého oddělení.    



• 29. 11. 2023 se uskutečnil Kulatý stůl k hodnocení vědecké činnosti na UK a FaF. 

Formou prezentace byly představeny Principy rozdělování příspěvků a dotací pro rok 

2024 na univerzitní i fakultní úrovni. 

• Fakulta nominovala několik odborníků do hodnotících panelů Grantové agentury ČR. 

• Termín uzávěrky žádostí o podporu postdoktorandů a mladých vědeckých 

pracovníků ze Strategického fondu děkana programu Cooperatio PharmSci pro rok 

2024 byl 19. 12. 2023. Maximální výše podpory je 165 tis./rok, FaF přispívá do 25 % 

FTE. 

• Proběhla schůzka proděkanů pro vědu a doktorská studia s prorektorem pro 

vědeckou a tvůrčí činnost prof. Krištoufkem. Připravuje se paralelní pětileté 

hodnocení, finální verze by měla být známa v únoru 2024.  

• Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy upraví od roku 2024 způsob rozdělování 

finančních prostředků na doktorská stipendia. Finance budou zafixovány a výpočet 

bude vycházet z průměru poskytnutých prostředků za 5 let. Do budoucna bude 

nutné snížit počet doktorandů na univerzitě. Zároveň paralelně probíhají diskuze 

k reformě doktorského studia ve fokusní skupině PGS studentů, za FaF je členkou 

Mgr. Gazárková. 

• Je v řešení navýšení zaručeného příjmu doktorandů na FaF na průměrně 17 000 Kč 

měsíčně (při zachování příspěvku fakulty ve výši 15 000 Kč; rozdíl pokryje vědecká 

skupina ze svých zdrojů). 

• Ve 2. kole přijímacího řízení do doktorského studia pro rok 2023/2024 se přihlásili 

3 uchazeči. Přijímací zkoušky se budou konat v lednu 2024. 

• Připravuje se 14. postgraduální a postdoktorandská vědecká konference v gesci doc. 

Chocholouše. Přihlášeno je 75 doktorandů, dále budou pozváni akademičtí 

pracovníci, které čeká po 3 letech hodnocení podle Kariérního řádu. Celkem je 85 

účastníků.  

• 4. 1. 2024 se uskuteční schůzka s prorektorem pro vědeckou a tvůrčí činnost prof. 

Krištoufkem ohledně nejasností v oblasti doktorských studií, hodnocení vědy aj. 

• Do konce roku by měly být zpracovány podklady pro hodnocení publikační činnosti 

zaměstnanců FaF za rok 2023, poté budou výsledky zveřejněny a podklady 

k proplacení předány ekonomickému oddělení. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Doc. Vraníková předala podnět na zjednodušení každoročního procesu schvalování rozpočtů 

u projektů Grantové agentury UK. Nyní doktorand na konci kalendářního roku předává 

finanční vyrovnání ekonomickému oddělení, zde ho vedoucí EO potvrdí a vrátí doktorandovi. 

Ten následně dokument předává vědeckému oddělení. 

Prof. Štaud odpověděl, že by zefektivnění procesu také uvítal, zkusí poptat. 

 

Prof. Šatinský otevřel téma hodnocení doktorandů a úspěšnosti doktorského studie na FaF. 

Do diskuze se zapojil prof. Štaud a doc. Roh.  

Prof. Šatínský se zeptal, zda je ve Strategickém fondu děkana dostatek prostředků na 

podporu postdoktorandů a mladých vědeckých pracovníků. 



Prof. Štaud odpověděl, že uzávěrka žádostí byla teprve 19. 12., ale předběžně čísla vypadají 

obdobně jako v předchozích letech. 

Doc. Roh doplnil, že tyto prostředky považuje za účelně vynaložené, a bude se snažit najít 

prostředky tak, aby bylo všem žádostem vyhověno. 

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy ani připomínky. 

 

Prof. Nováková /Vnější a mezinárodní vztahy fakulty/:  

• Vánoční koncert FaF UK se vydařil, poděkování všem, kteří přišli a akci podpořili. 

• Během podzimních měsíců probíhala intenzivní příprava řady akcí (Na Karlovku, PRO 

EDUCO Košice, Den otevřených dveří a Jednodenní juniorská Univerzita Karlova 

(6. 12. 2023 proběhly online a 6. 1. 2024 se budou konat prezenčně). Poděkování 

všem, kteří se na přípravě a realizaci akcí podílejí. 

• Studentská vědecká konference 2024 se uskuteční 4. a 5. 4. 2024. Během května 

proběhne nadnárodní kolo (termín bude ještě upřesněn). 

• Poděkování za podané přihlášky pro ERASMUS. Rozpočet je již vyčerpaný, aniž by 

bylo vyhověno všem, znovu apel na včasné podání přihlášek. 

• Oddělení vnějších a mezinárodních vztahů bude zavřeno od 21. 12. do 2. 1. 2024. 

 

Nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky. 

 

prof. Zimčík /Investiční a technický rozvoj fakulty/: 

• Mephared 2: 

o Stavební práce intenzivně pokračují. 

o Z důvodu ponížení vysoutěžené částky o zbytné náklady bude AS FaF UK na 

následujícím zasedání předložen návrh na souhlas s uzavřením Dodatku č. 2 

ke smlouvě o dílo. 

o Poděkování za spolupráci na přípravě soupisu majetku, který bude moci být 

přestěhován ze stávajících prostor do nových budov. 

o V rámci výzvy ERDF kvalita Operačního programu Jan Amos Komenský 

očekáváme prostředky na vybavení pro studentské zázemí, výuku, AV 

techniku aj. 

• Centrum informačních technologií: 

o Nastavení limitů služeb Microsoft 365: 

▪ Poštovní schránka: 

• Zaměstnanci 30 GB (po překročení limitu bude automaticky 

aktivován online archiv o velikosti 100 GB). 

• Studenti 5 GB (možnost požádat o aktivaci online archivu). 

▪ OneDrive: 

• Zaměstnanci 300 GB. 

• Studenti 20 GB. 

▪ Sharepoint/Teams site: 



• 100 GB (zřizováno pouze zaměstnancům). Výjimka pro datově 

náročné skupiny Mephared 2 a MEDIA-T, příp. pro ostatní na 

základě žádosti v odůvodněných případech. 

o Od 1. čtvrtletí 2024 bude umožněn pouze zabezpečený tisk z důvodu ochrany 

osobních údajů a dat. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Doc. Boušová se dotázala, zda je možné zajistit, aby se objednané zboží v elektronickém 

obchodním centru (EOC) ihned odepsalo ze skladových zásob. 

Prof. Zimčík a Ing. Vlčková uvedli, že podnět je součástí požadavků předaných dodavateli.  

 

Dr. Kudláčková se zeptala, zda bude realizována rekonstrukce v prostorách ZLR v rámci 

projektu ERDF s ohledem na studenty se specifickými potřebami a na případný časový 

výhled realizace. 

Prof. Zimčík odpověděl, že ano. Cílem jsou stavební úpravy zajišťující bezbariérový přístup na 

ZLR (např. vybudování nového WC, automatický pohon ke vstupní brance do areálu ZLR, 

výměna proskleného zádveří vstupního vestibulu vč. výměny nefunkčních automatických 

posuvných dveří).  

Prof. Šimůnek doplnil, že realizaci předpokládáme v roce 2025. 

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 

 

Ing. Vlčková /tajemnice fakulty/: 

• Změny od 1. 1. 2024: 

o Navýšení minimální a zaručené mzdy. 

o Sjednocení snížené sazby DPH na 12 % (původně 10 % a 15 %), základní sazba 

21 % zůstává. 

o Snížení maximální hranice výše odvodů do sociálních fondů ze stávajících 2 % 

na 1 % z hrubých mezd, minimálně 50 % čerpání musí být určeno na podporu 

důchodového a životního pojištění. 

• Ze zbývajících prostředků Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy v kapitole pro 

VŠ pro rok 2023 připadá na UK cca 24 mil. Kč. Pro Farmaceutickou fakultu UK činí 

podíl 947 000 Kč. 

• V ukazateli A + K neočekáváme velké změny (příspěvek na energie by měl být 

obdobný jako v roce 2023). Jestliže UK splní podmínku sjednocení mzdových tarifů, 

můžeme očekávat i příspěvek na mzdovou kohezi. 

• Nový způsob rozdělování ukazatele C (doktorská stipendia). 

 

Nebyly vzneseny žádné dotazy. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem.  

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 

 

 



4. Informace o financování stavby Mephared 2 a jeho výhledu 

Doc. Krátký uvedl bod a zdůvodnil žádost předsednictva AS FaF UK o jeho zařazení do 

programu zasedání AS FaF UK uplynutím šesti měsíců od podpisu smlouvy o dílo 

s generálním zhotovitelem stavby a výraznými změnami ve zdrojích financování projektu 

během této doby. Následně předal slovo děkanovi fakulty doc. Rohovi. 

 

Doc. Roh na úvod přiblížil změny ve zdrojích financování projektu Mephared 2, které mají 

strategický dopad na jeho realizaci a ke kterým došlo až po podpisu smlouvy o dílo. 

Zásadním zvratem je zrušení komponenty NPO 3.4 ve výši 1,1 mld. Kč v srpnu 2023 a 

otevřená otázka financování DPH vládou České republiky.  

• Aktuální situace předfinancování stavby: 

o Centrální budova: 

▪ V tuto chvíli je stavba plně hrazena z dotace Ministerstva školství, 

mládeže a tělovýchovy. Zároveň je stanovena výše spoluúčasti UK. 

o Budova fakult: 

▪ Stavební práce jsou doposud hrazeny z vlastních zdrojů Farmaceutické 

fakulty a Lékařské fakulty Hradec Králové. 

▪ Dotace z Národního plánu obnovy je vázána na uzavření smluv u všech 

provázaných projektů v komponentě (Mephared 2, MUNI BioPharma 

Hub a Biocentrum Albertov). 

▪ Zatímco u projektu Mephared 2 byla smlouva s dodavatelem stavby 

uzavřena v srpnu 2023 a u projektu MUNI BioPharma Hub v září/říjnu 

2023, u projektu Biocentrum Albertov stále probíhá hodnocení 

obdržených nabídek. 

▪ Vlastní zdroje (úspory) obou fakult jsou nyní již prakticky vyčerpány. 

Stále probíhají jednání vedení FaF a LF HK o zajištění financování 

stavby do doby získání dotace z NPO vč. žádosti o prostředky z fondu 

na investiční rozvoj fakult a dalších součástí, tzv. „Mikuláš“ či 

mezifakultních půjček. V rámci výzvy ERDF kvalita je alokováno pro 

Mephared 2 310 tis. včetně DPH. 

• Alokace prostředků z Národního plánu obnovy: 

o Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy rozhodlo, že alokaci ve výši cca 

7,04 mld. Kč bez DPH přidělí univerzitě jako celku a UK bude mít možnost 

rozdělit prostředky mezi Mephared 2 a Biocentrum Albertov podle svého 

uvážení tak, aby mohlo dojít k realizaci obou projektů. 

o Ohledně rozdělení prostředků proběhne 16. 1. 2024 jednání vedení univerzity 

a děkanů zúčastněných fakult (Albertov: Matematicko-fyzikální, 

Přírodovědecká a 1. lékařská fakulta, Mephared 2: Farmaceutická a Lékařská 

fakulta Hradec Králové). 

 

Prof. Šimůnek dodal, že projekt Biocentrum Albertov je připravován Odborem výstavby RUK 

a projekt Mephared 2 je připravován primárně hradeckými fakultami. Zároveň připomněl, že 

otázka vnitřního rozdělení financí je pro projekty stejně důležitá jako jejich samotný vnější 

zdroj. 



 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Mgr. Kerda se dotázal, zda bude fakulta schopna dostát očekávaným splátkám závazků, se 

kterými finanční odhad počítá. 

Doc. Roh odpověděl, že byla nastavena úsporná opatření napříč fakultou vč. redukce 

režijních nákladů a veškeré úsilí směřujeme k tomu, abychom byli schopni peníze ušetřit 

a v budoucnu splácet. Více ale bude jasné až po finálním rozdělení alokace a případných 

dodatečných zdrojů. Do diskuze se dále zapojil doc. Červený, doc. Roh, Mgr. Kerda a doc. 

Krátký.  

 

Po diskusi se akademický senát dohodl na formulaci několika bodů usnesení ohledně 

aktuální finanční situace projektu Mephared 2. O znění každého z bodů bylo samostatně 

provedeno indikativní hlasování, ve kterém většina přítomných senátorů vyjádřila souhlas. 

Návrh usnesení byl doplněn o podnět dr. Kudláčkové. 

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky, proto bylo přistoupeno k hlasování. 

 

Hlasování: 17-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: Akademický senát FaF UK: 

1. Bere na vědomí informace od děkana fakulty a týmu Mephared 2 o aktuálním stavu 

realizace projektu. 

2. Konstatuje, že ve srovnání s informacemi, které byly prezentovány senátu před 

souhlasem s podepsáním smlouvy s generálním dodavatelem stavby dne 14. června 

2023 ze strany vedení fakulty a univerzity, hrozí významné snížení finanční dotace 

a tím pádem zvýšení potřeby spolufinancování z vlastních prostředků univerzity 

a fakulty. 

3. Vyjadřuje znepokojení ohledně nejasné a nejisté situace týkající se financování 

projektu, včetně nutnosti předfinancování z vlastních zdrojů a celkového průběhu 

výstavby a vybavení kampusu, a finančního zajištění spoluúčasti. Konstatuje, že pro 

pokračování ve výstavbě je nezbytné zajistit další finanční prostředky; bez nich by 

další postup projektu mohl ohrozit základní provoz fakulty. 

4. Žádá vedení fakulty, aby ve spolupráci s vedením univerzity nadále aktivně 

komunikovalo s Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy a politickými zástupci 

za účelem vyjednání odpovídající kompenzace za komponentu NPO 3.4, která byla 

vládou České republiky zrušena v srpnu letošního roku. 

5. Žádá vedení fakulty, aby při dalších jednáních s vedením univerzity apelovalo na 

přidělení takové alokace z NPO, která bude vycházet z objektivních kritérií 

a finančních možností zapojených fakult tak, aby nebyl ohrožen jejich provoz a další 

rozvoj. 

6. Žádá vedení fakulty, aby průběžně informovalo o dalším vývoji financování projektu 

Mephared 2. 

7. Žádá vedení fakulty, aby před podáním žádosti o dotaci z NPO předložilo 

k projednání a vyjádření AS FaF UK její finální verzi spolu s detailní analýzou 

financování výstavby. 



 

Doc. Krátký poděkoval za hlasování a uvedl, že znění usnesení zašle kromě vedení fakulty 

také prorektorovi pro strategii a rozvoj UK dr. Fontanovi, kvestorovi Mgr. Maňáskovi a 

předsedovi AS LF HK doc. Radochovi. 

 

 

5. Převod peněz z fondu provozních prostředků do FRIM  

Doc. Roh jako předkladatel návrhu předal slovo tajemnici fakulty Ing. Vlčkové. 

 

Ing. Vlčková sdělila, že fakulta obdržela finanční prostředky ve výši 6 409 tis. Kč z fondu 

mimořádné pomoci na investiční rozvoj fakult a dalších součástí Univerzity Karlovy na 

dofinancování přípravné fáze projektu Mephared 2, a to formou nevratného příspěvku. 

Z důvodu potřeby zajištění cash flow projektu Mephared 2 navrhuje převést celou částku 

z fondu provozních prostředků do fondu reprodukce investičního majetku (FRIM) na 

předfinancování dotace. 

 

Doc. Červený uvedl, že návrh projednala Ekonomická komise AS FaF UK, která nevznesla 

žádné připomínky a doporučuje jeho schválení. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Doc. Sklenářová se ujistila ohledně výše převáděné částky, což Ing. Vlčková potvrdila. 

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 

 

Hlasování: 17-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: Akademický senát FaF UK projednal návrh převodu peněžních prostředků mezi dílčími 

fondy vedenými na FaF UK, z fondu provozních prostředků do fondu reprodukce 

investičního majetku, a doporučuje jej předložit rektorce UK k udělení souhlasu podle čl. 15 

odst. 3 Pravidel hospodaření UK. 

 

 

6. Přiznání stipendií za vynikající výsledky, dosažené v akademickém roce 2022/2023, 
k vyplacení v akademickém roce 2023/2024 

Doc. Roh jako předkladatel uvedl bod a předal slovo proděkanovi pro studijní záležitosti doc. 

Kučerovi. 

Doc. Kučera na úvod sdělil, že procedura udělování stipendií je stejná jako v předchozích 

letech, fakulta se snaží ocenit výkon vynikajících studentů stipendiem v adekvátní výši.  

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi.  

 

Doc. Vraníková uvedla, že podklady projednala Studijní komise AS FaF UK, která vznesla již 

před zasedáním několik dotazů, na které reagoval doc. Kučera. 



• Jaký je celkový počet studentů pro jednotlivé obory, pro které bylo stipendium 

počítáno? Chápu správně, že nejde o 10 % všech studentů v daném oboru, ale o 10 % 

studentů v ročníku 2. – 6., mající minimálně 50 kreditů? 

o K 31. 10. 2023 bylo na fakultě 776 studentů studijního programu Farmacie, 

bez studentů 1. ročníku a 134 studentů studijních programů Laboratorní 

diagnostika ve zdravotnictví (LDZ) a Bioanalytická laboratorní diagnostika ve 

zdravotnictví (BLDZ), bez studentů 1. ročníku LDZ. 

o Ano, jedná se o 10 % studentů splňujících podmínku získání minimálně 50 

kreditů.  

• Hodnoty průměrů 1,45 a 1,33 dosáhlo přesně 10 % studentů daného oboru splňující 

podmínky, nebo jich bylo více, případně kolik? 

o 10 % z daného počtu studentů Farmacie je 78, daný průměr splnilo 79 

studentů. 

o 10 % z daného počtu studentů LDZ a BLDZ je 13 studentů. Tomuto počtu 

studentů je navrhováno prospěchové stipendium. 

• Kolik studentů v jednotlivých oborech splnilo hranici minimálních 50 kreditů za 

akademický rok? Jsou mezi nimi někteří studující podle individuálního studijního 

plánu? (Pokud to není součástí vyřazovacích kritérií, ale je počítáno 10 % všech 

studentů). 

o V akademickém roce 2022/2023 splnilo hranici 50 kreditů 609 studentů 

Farmacie, 74 studentů LDZ, 45 studentů BLDZ. Mezi těmito studenty jsou 

i studenti s individuálním studijním plánem. 

• Jaké je zastoupení stipendistů napříč ročníky a jaké je zastoupení stipendistů napříč 

akreditacemi? 

o Zastoupení stipendistů napříč ročníky u studijního programu Farmacie: 

2. ročník 10 studentů 

3. ročník 23 studentů 

4. ročník 20 studentů 

5. ročník 26 studentů 

o Zastoupení stipendistů napříč ročníky u LDZ a BLDZ: 

2. ročník 4 studenti 

3. ročník 9 studentů 

o Zastoupení stipendistů napříč studijními programy: 

BLDZ 2 studenti 

LDZ 11 studentů 

FAR-19 77 studentů 

FAR-EN19 2 studenti 

o Doc. Kučera a Ing. Navrátilová uvedli, že napříč akreditacemi se počty 

proměňují, jak ubývá studujících ve staré akreditaci a přibývá v nové. 

• Bylo by možné zaslat shrnující tabulku studijních průměrů našich studujících 

v závislosti na studovaném ročníku a akreditaci? Pokud ano, je možné zahrnout 

i hodnoty pro tři roky zpětně, tedy od roku 2020? 

o V akademickém roce 2019/2020 (původní akreditace) a 2022/2023 (nová 

akreditace) jsou počty obdobné. Pro bližší analýzu a porovnání náročnosti 



studia ve staré a nové akreditaci by bylo nutné porovnat data s odstupem 

více let. 

o Porovnání zastoupení stipendistů napříč ročníky – Farmacie: 

 2019/2020 2022/2023 

2. ročník 8 10  

3. ročník 36 23  

4. ročník 16 20  

5. ročník 20 26  

6. ročník 1 - 

o Porovnání zastoupení stipendistů napříč ročníky – LDZ a BLDZ: 

 2019/2020 2022/2023 

2. ročník 11  4  

3. ročník 4  9  

o Porovnání zastoupení stipendistů napříč studijními programy: 

 2019/2020 2022/2023 

BLDZ 11  2 

LDZ 4 11 

FAR-19 79 77 

FAR-ENG 2 2 

• Na konci první strany – předpokládám, že měl být zažlucený text až za čárkou, která 

je za názvy programů: „10 % studentů bakalářského studijního programu, kteří 

nejsou zapsáni v prvním úseku studia Laboratorní diagnostika ve zdravotnictví, 

a navazujícího magisterského studijního programu Bioanalytická laboratorní 

diagnostika ve zdravotnictví,“ 

o Text je správný, přiznávání prospěchových stipendií se řídí Pravidly pro 

přiznávání stipendií na Farmaceutické fakultě. Stipendium lze přiznat 

i studentům 1. ročníku navazujícího magisterského studijního programu, kteří 

v předchozím akademickém roce absolvovali na naší fakultě bakalářský 

studijní program. 

• U prospěchových stipendií jsem si všimla, že mezi jednotlivými stupni je pokles 

o 2 tis. Kč, jen u posledního stupně je to rovnou o 4 tis. Kč. Zajímal by mne důvod 

tohoto většího poklesu (asi nedostatek peněz ve stipendijním fondu?). 

o Je to záležitost objemu prostředků ve stipendijním fondu, ale dalším 

důvodem je, že v předchozích letech jsme odměňovali studenty dlouhodobě 

na nižší průměrové hranici, která byla v tomto roce překročena. Minimální 

výše stipendia je 10 000 Kč. 

 

Doc. Boušová se dotázala, zda studenti 1. ročníku studijního programu Bioanalytická 

laboratorní diagnostika ve zdravotnictví mohou získat stipendium i v případě, že bakalářský 

program absolvovali na jiné fakultě. 

Doc. Kučera odpověděl, že nemohou. 

 



Doc. Vraníková přednesla další dotaz vzešlý od Studijní komise AS FaF UK, a to proč je 

průměr stipendistů jiný pro studijní program Farmacie a Laboratorní diagnostika ve 

zdravotnictví. 

Doc. Kučera odpověděl, že je to dáno hranicí 10 % z počtu studentů. 

 

Doc. Sklenářová se zeptala, zda jsou stipendia určena i pro kombinovanou formu studia. 

Ing. Navrátilová uvedla, že jsou studenti kombinované formy studia také zahrnuti (nyní se 

jedná o jednu studentku). 

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 

 

Hlasování: 18-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: Akademický senát FaF UK schválil návrh podmínek pro přiznání stipendií za vynikající 

studijní výsledky dosažené v akademickém roce 2022/2023. Stipendia budou vyplacena 

v akademickém roce 2023/2024. 

 

 

7. Informace z AS UK a komisí AS UK 

Dr. Kudláčková přednesla informace ze zasedání AS UK dne 15. 12. 2023 a komisí AS UK. 

• Vystoupení rektorky UK prof. Králíčkové: 

o Dojde ke zmrazení ukazatele C (stipendia pro doktorské studium). MŠMT jej 

původně zdůvodnilo snahou racionalizovat počty studentů a přislíbilo, že 

bude předem zohledněna úspěšnost studia. Nyní sděleno, že úspěšnost bude 

zohledněna až po zmrazení ukazatele.  

▪ Informace z rozpravy: fakultám, které přijímaly postgraduální 

studenty “rozumně” (snížily počty), finance zůstanou zachovány 

a nebudou penalizovány. Objem prostředků nebude v roce 2024 nižší 

než v roce 2023. 

▪ Paní rektorka plánuje v lednu 2024 setkání s děkany fakult (diskuze 

nad studijní úspěšností pregraduálního a postgraduálního studia, 

sdílení nástrojů úspěšnosti, získávání zdrojů pro výzkum a zachování 

rovného přístupu k doktorandům napříč fakultami). 

o V ukazateli K dojde ke změně hodnocení (rozdělení studijních programů 

a definice profesního a akademického studia. 

o Připravují se změny vnitřního mzdového předpisu UK. 

o Paní rektorka ocenila přítomnost prezidenta ČR na zasedání České 

konference rektorů. 

o Rada vysokých škol považuje za důležité zachovat spojení RVŠ, České 

konference rektorů a odborů v otázce financování vysokého školství. 

o Důraz na otevírání cizojazyčných programů. 

o UK stále podporuje ukrajinské studenty a akademiky. 

o UK má několik nových spolupracujících, např. Indonésie (plně hradí naše 

studenty pobývající na místních univerzitách). 



o Vnitřní kontrola na Katolické teologické fakultě byla ukončena, zpráva byla 

odeslána vedení KTF, které může do poloviny ledna reagovat na připomínky. 

Výsledky kontroly budou AS UK prezentovány na prvním zasedání v r. 2024. 

o Po projevu paní rektorky se rozvinula bohatá diskuze k vystoupení prof. 

Pafka v pořadu Události. Jeho vystoupení vrhlo špatný dojem na UK. Byl 

navržen pracovně-právní postih pana profesora na 1. LF UK, paní rektorka 

přislíbila projednání s příslušným děkanem.  

o Jmenován nový prorektor pro strategii a rozvoj MUDr. Josef Fontana, Ph.D. 

o Do Rady vysokých škol byli navrženi: 

▪ do směnu a předsednictva doc. Stráský a prof. Zahálka. 

▪ za studentský sbor Bc. Boňko a jako náhradník Bc. Vohlídková. 

o Schválena krátkodobá zápůjčka ve výši 120 mil. Kč z fondu na investiční 

rozvoj fakult a dalších součástí („Mikuláš“) pro projekt Mephared 2. 

o V rámci sjednocování nefinančních zaměstnaneckých benefitů dojde ke 

změně názvu dnů osobního volna a rozvoje na flexibilní pracovní dobu a dny 

osobního rozvoje. 

o Představen ideový záměr novelizace vnitřního mzdového předpisu. 

• Ekonomická komise AS UK: 

o 20. 12. 2023 od 16:30 se uskuteční avizovaný webinář k fungování Principů. 

• IT komise: 

o Nové e-mailové adresy studentů budou studentům zřizovány od března 

2024. Konečný formát adresy je „jméno.příjmeníXYZ@student.cuni.cz“ (XYZ 

vyjadřuje číselné rozlišení). 

o Byla vypsána výběrová řízení na inovované moduly v SIS. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi a vzápětí doplnil informaci ke jmenování zástupců do Rady 

vysokých škol. Mezi fakultními delegáty byl jednomyslně schválen zástupce FaF UK doc. 

Červený. 

 

Senátor Petr Čech se zeptal, zda v nových e-mailových adresách budou dva indikátory, že se 

jedná o studenta (číslo za příjmením a slovo „student“). 

Dr. Kudláčková odpověděla, že ano. Prof. Šimůnek ještě doplnil, že zaměstnanci již druhý 

email mají, a to „čísloosoby@cuni.cz“.  

 

Mgr. Mašková doplnila informace ze zasedání předsednictva AS UK: 

• Ke zřizování nových e-mailových adres dochází mj. s ohledem na skutečnost, že 

téměř polovina fakult nevyužívá oficiální e-mailové fakultní adresy a studenti 

využívají své soukromé schránky. To může způsobit problémy v komunikaci. 

• Záznam z právě probíhajícího webináře k Principům (tj. soubor zásad, podle kterých 

se na UK rozdělují prostředky) zašle předsedovi AS FaF UK, který jej bude moci na 

vyžádání poskytnout.  

• Předsednictvo AS UK vyjádřilo nespokojenost s průběhem jmenování nového 

prorektora pro strategii a rozvoj. MUDr. Fontana byl nejprve dočasně pověřen 

výkonem funkce, přičemž několik měsíců docházelo k neustálému posouvání termínu 

jmenování nového prorektora, než byl dr. Fontana jmenován oficiálně. Tím byly 



zejména fakulty připravující dva rozsáhlé projekty (Mephared 2 a Biocentrum 

Albertov) drženy v nejistotě z dalších jednání. 

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace o zasedání AS UK a komisí AS UK. 

 

 

8. Různé 

Předseda AS FaF UK požádal o schválení zápisu z 32. zasedání AS konaného dne 15. 11. 

2023, který měli členové AS FaF UK k dispozici k připomínkování a obdrželi jej s předstihem. 

 

Nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo tedy přistoupeno k hlasování. 

 

Hlasování o zápisu z 32. zasedání: 15-0-2 (pro-proti-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK schválil zápis z 32. zasedání AS konaného dne 15. 11. 2023. 

 

Dále předseda AS FaF UK požádal o schválení zápisu z 33. (mimořádného) zasedání AS 

konaného dne 11. 12. 2023, který měli členové AS FaF UK také k dispozici k připomínkování 

a obdrželi jej s předstihem. 

 

Hlasování o zápisu z 33. zasedání: 12-0-5 (pro-proti-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK schválil zápis z 33. zasedání AS konaného dne 11. 12. 2023. 

 

Předseda AS FaF UK doc. Krátký následně informoval o odvolání ředitelky Státního ústavu 

pro kontrolu léčiv dr. Podrazilové během zasedání AS FaF UK ministrem zdravotnictví 

z důvodu nespokojenosti s fungováním úřadu. Připomněl také termín 2. kola voleb do 

komory akademických pracovníků AS FaF UK a termín následujícího (výjezdního) zasedání 

senátu dne 17. 1. 2024. 

 

Nebyly předneseny žádné další informace ani dotazy. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 

Předseda AS FaF UK doc. Krátký poděkoval všem přítomným za účast a odvedenou práci, 

popřál krásné svátky a vše nejlepší v novém roce, a následně ukončil zasedání senátu 

v 16:57 h. K přání se následně přidal také pan děkan. 

 

 

Zapsala: Ivana Dvořáková 

Ověřili: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D., doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

 



V Hradci Králové dne 6. 1. 2024.  



Příloha č. 1: Usnesení přijatá na 34. zasedání konaném dne 20. prosince 2023 

 

Usnesení 34-1: AS FaF UK schválil program 34. zasedání AS FaF UK. 

Usnesení 34-2: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 

Usnesení 34-3: AS FaF UK: 

1. Bere na vědomí informace od děkana fakulty a týmu Mephared 2 

o aktuálním stavu realizace projektu. 

2. Konstatuje, že ve srovnání s informacemi, které byly prezentovány 

senátu před souhlasem s podepsáním smlouvy s generálním 

dodavatelem stavby dne 14. června 2023 ze strany vedení fakulty 

a univerzity, hrozí významné snížení finanční dotace a tím pádem 

zvýšení potřeby spolufinancování z vlastních prostředků univerzity 

a fakulty. 

3. Vyjadřuje znepokojení ohledně nejasné a nejisté situace týkající se 

financování projektu, včetně nutnosti předfinancování z vlastních 

zdrojů a celkového průběhu výstavby a vybavení kampusu, 

a finančního zajištění spoluúčasti. Konstatuje, že pro pokračování 

ve výstavbě je nezbytné zajistit další finanční prostředky; bez nich 

by další postup projektu mohl ohrozit základní provoz fakulty. 

4. Žádá vedení fakulty, aby ve spolupráci s vedením univerzity nadále 

aktivně komunikovalo s Ministerstvem školství, mládeže 

a tělovýchovy a politickými zástupci za účelem vyjednání 

odpovídající kompenzace za komponentu NPO 3.4, která byla 

vládou České republiky zrušena v srpnu letošního roku.  

5. Žádá vedení fakulty, aby při dalších jednáních s vedením univerzity 

apelovalo na přidělení takové alokace z NPO, která bude vycházet 

z objektivních kritérií a finančních možností zapojených fakult tak, 

aby nebyl ohrožen jejich provoz a další rozvoj.  

6. Žádá vedení fakulty, aby průběžně informovalo o dalším vývoji 

financování projektu Mephared 2.  

7. Žádá vedení fakulty, aby před podáním žádosti o dotaci z NPO 

předložilo k projednání a vyjádření AS FaF UK její finální verzi spolu 

s detailní analýzou financování výstavby. 

Usnesení 34-4: AS FaF UK projednal návrh převodu peněžních prostředků mezi dílčími 

fondy vedenými na FaF UK, z fondu provozních prostředků do fondu 

reprodukce investičního majetku, a doporučuje jej předložit rektorce 

UK k udělení souhlasu podle čl. 15 odst. 3 Pravidel hospodaření UK. 

Usnesení 34-5: Akademický senát FaF UK schválil návrh podmínek pro přiznání 

stipendií za vynikající studijní výsledky dosažené v akademickém roce 

2022/2023. Stipendia budou vyplacena v akademickém roce 

2023/2024. 

Usnesení 34-6: AS FaF UK vzal na vědomí informace ze zasedání AS UK a komisí AS UK. 



Usnesení 34-7: AS FaF UK schválil zápis z 32. zasedání AS konaného dne 15. 11. 2023. 

Usnesení 34-8:  AS FaF UK schválil zápis z 33. (mimořádného) zasedání AS konaného 

dne 11. 12. 2023. 

Usnesení 34-9:  AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 

 

Zapsal: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. 

Ověřila:  doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

 


